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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till energi- och näringsminister Ebba Busch (KD)

2022/23:207 Tryggad gotländsk elförsörjning

Gotland har sedan lång tid varit beroende av kablar från fastlandet för sin 
elförsörjning. Dagens två kablar anlades 1983 och 1987 och börjar därmed 
närma sig åldersstrecket då de är uttjänta. 

Gotland har blivit lovat en tredje elkabel sedan Svenska kraftnät tog ett 
inriktningsbeslut 2009 om att genomföra 1 000 megawatts överföringskapacitet 
till ön. Därmed skulle även Gotland kunna anslutas till stamnätet. 

I somras gav den socialdemokratiska regeringen Svenska kraftnät ett uppdrag 
att snarast utreda förutsättningarna för att bygga en tredje elkabel till Gotland. 
Svenska kraftnät skulle också ta fram en kontrollstation under hösten för att 
avgöra hur el ska kunna levereras till ön i tid. Sedan dess har nya uppgifter 
kring kostnaden för investeringen figurerat, liksom ifrågasättande av eventuell 
samhällsekonomisk lönsamhet att göra Gotland till en del av det svenska 
stamnätet. Den dåvarande regeringens besked om uppdraget till Svenska 
kraftnät togs emot mycket positivt av gotlänningarna. Oron över gotländsk 
elförsörjning är stor och Gotland är i det här avseendet mycket mer sårbart än 
andra regioner. Sårbarheten är en stor risk, inte minst ifråga om totalförsvar och 
försörjningstrygghet. 

Med anledning av detta vill jag fråga energi- och näringsminister Ebba Busch:

 

Hur avser ministern att följa upp beslutet så att elförsörjningen till Gotland 
tryggas?

………………………………………

Hanna Westerén (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2022-12-21
Besvaras senast
2023-01-04
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


